
Protokół Nr XXVI/2021 
z XXVI sesji VIII kadencji Rady Gminy Adamów 

odbytej w dniu 28 grudnia 2021 r. 

XXVI sesja VIII kadencji Rady Gminy Adamów odbyła się w sali narad Urzędu Gminy Adamów 
1 lb, 22-442 Adamów. 
Sesję rozpoczęto o godz. 15:40, a zakończono o godz. 18:37 
Bożena Skiba - przewodnicząca obrad. 
Adam Walczak - protokolant. 

Radni obecni; 

1. Pani Chmiel Joanna Barbara 
2. Pan Kawałko Jan Henryk 
3. Pan Komisarczuk Dariusz Wiesław 
4. Pan Kostrubiec Piotr 
5. Pan Krawczyk Ryszard 
6. Pan Kuryło Jacek Marian 
7. Pan Lewusz Mirosław Paweł 

8. Pan Michałuszko Tomasz Marek 
9. Pani Polakowska Urszula Mariola 
10. Pani Skiba Bożena Ela 
11. Pani Słota Katarzyna 
12. Pan Sołtys Dariusz Kazimierz 
13. Pan Teterycz Jan Krzysztof 

Radni nieobecni: 

1. Pan Grela Krzysztof Dariusz 
2. Pani Tyrka-Stećko Beata 

Lista obecności (Zał. Prot. Nr 1) 

Oprócz radnych w sesji udział wzięli: 

- Wójt Gminy 
- Sekretarz Gminy 

Szykuła - Skarbnik Gminy 
- Inspektor, ds. organizacyjno-kadrowych i BHP 
- Podinspektor ds. Gospodarki Gruntami 
- Inspektor, ds. gospodarki komunalnej i ochrony 

środowiska 

Lista obecności osób zaproszonych oraz pracowników Urzędu Gminy. 
(Zał. Prot. Nr 2, 3) 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

1. Pan Dariusz Szykuła 
2. Pan Piotr Szmidt 
3. Pani Ewelina Droździel -
4. Pani Aneta Molenda 
5. Pani Ewa Nogas 
6. Pan Piotr Nogas 
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2. Rozpatrzenie wniosków o zmianę porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
4. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 
5. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał rady. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

- dyskusją 
- podjęcie uchwały. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2021. 
- dyskusją 
- podjęcie uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
- dyskusją 
- podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022. 
- odczytanie opinii Komisji Rewizyjnej i opinii pozostałych Komisji, 
- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
- dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 
- głosowanie projektu uchwały budżetowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Zamość 
na współfinansowanie bieżących kosztów funkcjonowania Schroniska dla bezdomnych 
zwierząt w Zamościu. 
- dyskusją 
- podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Adamów na lata 
2021 - 2027 z perspektywą do 2030 roku. 
- dyskusją 
- podjęcie uchwały. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Adamów. 
- dyskusją 
- podjęcie uchwały. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Ramowego Planu Pracy Rady Gminy Adamów. 
- dyskusją 
- podjęcie uchwały. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Adamów. 
- dyskusją 
- podjęcie uchwały. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Komisji Budżetu, Finansów, Rolnictwą 
Spraw Gospodarczych i Ochrony Środowiska Rady Gminy Adamów. 
- dyskusją 
- podjęcie uchwały. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, 
Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego Rady Gminy Adamów. 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

17. Rozpatrzenie pism. 

18. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

19. Zamknięcie obrad sesji. 

Przebieg sesji: 

Ad.l. Otwarcia XXVI sesji VIII kadencji dokonała Pani Bożena Skiba — Przewodnicząca Rady 
Gminy Adamów. Na podstawie listy obecności Pani Przewodnicząca stwierdziła, że na stan 
15 radnych obecnych jest 13, co stanowi niezbędne ąuorum do prawomocności obrad. 

Ad.2. Przewodnicząca Rady Gminy Adamów- poinformowała, iż projekt porządku obrad radni 
otrzymali wraz z zawiadomieniem. Zapytała, czy w sprawie porządku obrad ktoś chce 
zabrać głos? 
Głosu w tej sprawie nie zabrano. 

Ad.3. Przewodnicząca Rady Gminy Adamów- poinformowała, że protokół z poprzedniej sesji był 
do publicznego wglądu w siedzibie Urzędu Gminy oraz wyłożono go przed sesją na sali 
obrad, gdzie był również do publicznego wglądu. 

Przewodnicząca Bożena Skiba zapytała, czy do protokołu z XXV sesji VIII kadencji z dnia 
01 grudnia 2021 roku ktoś z radnych chce wnieść uwagi? 
Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu 
obrad z poprzedniej sesji. 

Głosowanie imienne. 
Za przyjęciem protokołu obrad z poprzedniej sesji głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, 
Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, 
Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
Za głosowało 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 4) 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że protokół z XXV sesji VIII kadencji 
Rady Gminy Adamów z dnia 01 grudnia 2021 roku został przyjęty. 

Ad 4. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła- złożył informację o działaniach podejmowanych 
od ostatniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 5) 
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Ad.5. Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła- złożył sprawozdanie z wykonania uchwał Rady 
Gminy podjętych na poprzedniej sesji. 
(Zał. Prot. Nr 6) 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

Skarbnik Gminy Adamów Ewelina Droździel-Szykuła poprosiła radnych o przesunięcie 
wydatków ze środków alkoholowych tj. środków celowych dedykowanych na działania 
profilaktyczne, przesunięcie środków z paragrafu zakupowego na usługi i opłaty oraz dokonania 
aktualizacji wpisu na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych. Skarbnik Gminy następnie 
rzeczowo wyjaśniła propozycje zmian oraz zaznaczyła, że dotyczą one wprawdzie budżetu gminy, 
jednak nierozerwalnie związane są one z wieloletnią prognozą finansową. 

Radni jednogłośnie zaakceptowali propozycję wprowadzenia przedstawionych zmian. 
Za głosowało 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Skarbnik Gminy Adamów Ewelina Droździel-Szykuła omówiła projekt uchwały, wskazując 
zasadność proponowanych zmian. 
Skarbnik zapytała radnych, czy mają pytania lub wnioski do projektu uchwały. 
W związku z brakiem pytań oraz wniosków Skarbnik Gminy Adamów odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, 
Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, 
Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
Za głosowało 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 7) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 8) 

Ad. 7. Podj ęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2021. 
Skarbnik omówiła i przedstawiła projekt uchwały, wskazując zasadność proponowanych zmian. 

W związku z tym, iż radni nie zadali pytań oraz nie zgłosili żadnych propozycji 
co do przyjmowanej uchwały, Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, 
Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, 
Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
Za głosowało 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 9) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 10) 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 
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Skarbnik Gminy Adamów Ewelina Droździel-Szykuła wskazała, że wymóg ustawowy nałożył 
na wójta wybór wariantu średniej niezbędnej do wyliczenia relacji wskaźnika długu na wieloletnią 
prognozę finansową w latach 2022-2025. Skarbnik podkreśliła, że obecnie obowiązuje okres 3-
letni, jednak od 2026 r. ustawowo będzie to cykl 7-letni. W okresie przejściowym tj. w latach 
2022-2025 wybór wariantu należy do wójta gminy. Materiały i projekt budżetu przygotowywany 
został na wskaźnikach trzyletnich, ale po dokonanej analizie, oraz po przeliczeniach wszelkich 
danych informujemy Radę Gminy, że w latach 2022-2025 w gminie Adamów do wariantu średniej 
wyliczenia wskaźników długu będzie przyjęty okres lat siedmiu. Skarbnik Gminy Adamów 
stwierdziła, że wariant ten jest korzystniejszy dla gminy. W związku z powyższym w dniu 
27 grudnia 2021 r. Wójt Gminy Adamów podpisał zarządzenie w sprawie wyboru wariantu 
średniej. 
Skarbnik Gminy zaznaczyła, że w projektach Wieloletniej Prognozy Finansowej, jak i budżetu 
na rok 2022 dokonane zostały niezbędne zmiany, które następnie przedstawiła. 

Skarbnik Gminy Adamów Ewelina Droździel-Szykuła zapytała, czy do Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2022-2030 są pytania? 
Pytań nie zadano. 
Skarbnik Gminy Adamów odczytała uchwałę składu orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Lublinie z dnia 18 listopada 2021 roku w sprawie zaopiniowania projektu 
uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej oraz uchwałę z dnia 18 listopada 2021 roku 
w sprawie możliwości sfinansowania deficytu. 
Skarbnik Gminy Adamów Ewelina Droździel-Szykuła powtórnie zapytała, 
czy do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2030 są pytania? 
Pytań nie zadano. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Skarbnik Gminy Adamów odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 
Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, 
Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, 
Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
Za głosowało 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 11) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 12) 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022. 

Radny Mirosław Lewusz odczytał protokół ostatniego posiedzenia kierowanej przez niego 
Komisji Rewizyjnej, która w oparciu o opinie Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy 
Społecznej i Porządku Publicznego Rady Gminy Adamów, oraz Komisji Budżetu, Finansów, 
Rolnictwa, Spraw Gospodarczych i Ochrony Środowiska Rady Gminy Adamów pozytywnie 
zaopiniowała projekt budżetu gminy na rok 2022. 

Radny Tomasz Michałuszko (Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy 
Społecznej i Porządku Publicznego Rady Gminy Adamów), odczytał protokół ostatniego 
posiedzenia kierowanej przez niego komisji. Zaznaczył, że po przeprowadzonej dyskusji, 
komisja pozytywnie opiniuje projekt budżetu gminy na rok 2022. 
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Radny Dariusz Komisarczuk (Z-ca Przewodniczącej Komisji Budżetu, Finansów, 
Rolnictwa, Spraw Gospodarczych i Ochrony Środowiska Rady Gminy Adamów), odczytał 
protokół ostatniego posiedzenia komisji, w którym zawarto pozytywną opinię projektu 
budżetu gminy na rok 2022. 

Skarbnik Gminy Adamów Ewelina Droździel-Szykuła odczytała uchwałę Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Lublinie z dnia 11 listopada 2021 roku w sprawie zaopiniowania projektu 
uchwały budżetowej na 2022 rok. 

Skarbnik Gminy Adamów poinformowała radnych, że zmiany w uchwale budżetowej 
dotyczą wysokości dochodów i wydatków na gospodarkę odpadami komunalnymi. 
Wprowadzono również drobne zmiany, jeżeli chodzi o sprzedaż gruntów. 

W części dotyczącej dyskusji nad projektem uchwały budżetowej radny Jan Kawałko 
zwrócił uwagę, żeby wszystkie miejscowości traktować sprawiedliwie. Podkreślił również, 
że obecnie główne inwestycje lokalizowane są na terenie rewitalizacji. 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że kilka lat temu Rada Gminy podjęła decyzję 
0 przystąpieniu do programu rewitalizacji. Rada Gminy wyraziła także zgodę na składanie 
wniosku o dofinansowanie zadań z ww. programu. We wniosku złożonym do Regionalnego 
Programu Operacyjnego na dofinansowanie z programu rewitalizacji zobowiązaliśmy 
się, że terenem, który powstanie będzie opiekowała się powołana spółdzielnia socjalna, 
miało również powstać 5 miejsc pracy. Dlatego nasze działania ukierunkowaliśmy tak, 
aby spełnić ww. zobowiązania. 

Radny Jan Teterycz zaznaczył, że wszystko się zgadza tylko, że jeśli ktoś korzysta 
1 prowadzi tam jakąś działalność, to samo z siebie powinno wynikać, że musi ten teren 
porządkować po sobie, a nie otrzymywać dodatkowe pieniądze za tą czynność. 

Skarbnik Gminy wskazała, że spółdzielnia socjalna co do zasady ma utrzymywać się ze 
swojej działalności. Składając wniosek, zobowiązaliśmy się, że na terenie powstałym 
ze środków dofinansowania z programu, powstanie 5 miejsc pracy w formie spółdzielni 
socjalnej i z tego staramy się wywiązać. 

Radny Jan Teterycz podkreślił, że jeżeli ktoś prowadzi działalność na jakimś obiekcie, 
to powinien zadbać na nim o porządek. 

Skarbnik Gminy wskazała, że spółdzielnia nie prowadzi działalności na placu zabaw, który 
musi utrzymać w czystości i porządku. Spółdzielnia nie prowadzi również działalności 
na boisku sportowym, na plaży i parku linowym. Całość terenu musi natomiast jakoś| 
wyglądać. Bez sensu byłoby wybudować infrastrukturę, którą nikt by się nie zajmował. 
Spółdzielnia wykonuje zadania które, zleca gmina w formie dotacji, ogłaszane są konkursy, 
spółdzielnia do tego przystępuje i to realizuje. 

Radny Jan Teterycz stwierdził, że się dziwi, bo piłkarze powinni też po sobie posprzątać, 
chyba że mówimy tylko o imprezach, które będą się odbywały na stadionie. 

Skarbnik Gminy wskazała, co zostało wybudowane na boisku w ramach rewitalizacji 
i zaznaczyła, że Spółdzielnia powinna tym miejscem się opiekować. Następnie podkreśliła, 
że nie wie, jak wygląda współpraca między klubem a Spółdzielnią w tym konkretnym 
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przypadku. 

Radny Dariusz Sołtys zaznaczył, że jeżeli są mecze, to piłkarze sprzątają, jednak jeśli obiekt 
jest otwarty, bo w rewitalizacji jest tak, że obiekt ma być otwarty, to należy po całym 
tygodniu użytkowania posprzątać. 

Wójt zapytał radnych, że jeżeli gmina organizowała imprezy takie jak dożynki albo noc 
świętojańską to, kto według nich miał posprzątać? Następnie stwierdził, że jeżeli zarzuca 
się wójtowi, że nie dba o inne miejscowości, to poprosił wskazać, co jeszcze ma zrobić, 
a następnie zapewnił, że nie faworyzuje się jednej miejscowości oraz podał szereg 
przykładów potwierdzających jego tezę. Podziękował w tym miejscu również druhom OSP 
za porządkowanie terenów wokół strażnic i przy innych obiektach. Zaznaczył następnie, 
że jeżeli CIS, czy też Spółdzielnia jest gminy, to należy również pomóc ją utrzymać. 

Wójt zaznaczył, że niektórzy nie dostrzegają, po co powstał CIS oraz spółdzielnia. 
Podkreślił, że w CIS-ie obecnie jest 25 miejsc pracy, a w spółdzielni 6,5 etatu i pracują tam 
mieszkańcy naszej gminy. Wójt następnie zadał pytanie, czy ludzie ci może pracują 
dla gminy Zamość, czy dla miasta Zamość? 
W dalszej części wypowiedzi wójt poprosił, aby w protokołach komisji umieszczać, 
to o czym rozmawiamy, zgodnie ze stanem faktycznym. Stwierdził następnie, że z tego, 
co pamięta Pan radny Kuryło, kiedyś nie chciał podpisać protokołu, gdyż nie zapisano 
w nim niektórych stwierdzeń. 

Radny Kuryło potwierdził, że tak było. 

Wójt stwierdził, że nie przegląda wszystkich protokołów, gdyż przyjmuje, że są uczciwie 
napisane. Jednakże podkreślił, że również i dzisiaj padły akurat w protokole odczytanym 
przez Pana radnego następujące stwierdzenia- „remont mostu, brak środków". 
Wójt wyjaśnił, że podczas obrad komisji mówił, iż most w Bondyrzu jest cały czas 
na bieżąco po każdym telefonie naprawiany. Udało się pozyskać na ten cel podkłady 
kolejowe, wcześniej robiliśmy brusy z topoli i naprawialiśmy za każdym razem, kiedy była 
zgłoszona usterka. 
Pani radna z Feliksówki zawarła również w tym protokole, że jest brak środków na remizę. 
Wójt wyjaśnił, że na posiedzeniach komisji zaznaczał jedynie, iż jeżeli sołectwa podejmując 
jakiś remont z funduszu sołeckiego, to nie może być tak, że on dołożył do funduszu na dwie 
ściany, a sołectwo zrobi jedną. W dalszej części wypowiedzi wójt podkreślił, że na terenie 
gminy mamy 15 miejscowości i należy traktować wszystkich równo. Jeżeli Rada Gminy 
zadecyduje o dołożeniu 50 czy 100 tys. zł. do funduszu sołeckiego w Feliksówce, to proszę 
o tym powiedzieć, bo wójt sam nie będzie podejmował takich decyzji. Jeżeli chodzi o środki 
na budowę świetlicy w Bodyrzu, to odczytano, że „na razie nie ma na ten cel pieniędzy" 
Wójt tłumaczył, że w tym przypadku druhowie strażacy chcieli wykonać to zadanie 
z funduszu sołeckiego. Wójt wyjaśnił, że podczas rozmowy ze strażakami poinformował 
ich, iż z funduszu sołeckiego nie da się wybudować świetlicy z uwagi na wysokość kosztów 
realizacji tego zadania. Dla przykładu poinformował, że wybudowanie jednego 
pomieszczenia, tj. garażu w Suchowoli Kolonia kosztowało 200 tys. zł, a nie jest on jeszcze 
docieplony. Z powyższych względów Wójt poprosił druhów, żeby zrezygnowali 
z rozbudowy garażu i wykonania fundamentów z funduszu sołeckiego, zrobili 
to, co niezbędne, a gmina być może w ciągu roku, czy dwóch lat, gdy pojawią środki 
zewnętrzne, przymierzy się do tego, żeby na ten cel złożyć wniosek. Z protokołu wynika 
natomiast, że na nic nie ma pieniędzy i nic nie będziemy robić. Wójt apelował, aby pisać, 
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to o czym rozmawiamy zgodnie z prawdą. 

Radny Dariusz Komisarczuk zaznaczył, że w protokole nie jest napisane, że wójt 
nie ma pieniędzy, po czym odczytał sporny fragment. 

Wójt podkreślił, że jednak z treści protokołu wynika, że nie ma pieniędzy i nic nie będziemy 
robić. Wójt zauważył, że jest inaczej. Cały czas podejmowane są starania o pozyskanie 
środków. Piszemy projekty i składamy wnioski, natomiast w stosunku do wójta składane 
są pisma do prokuratury i innych organów, że gmina została narażona na straty. Wójt 
poinformował radnych, że na drogę w Jacni gmina sfinansuje tylko 5% całości kwoty, 
natomiast wcześniej wkład własny miał wynosić aż 50%. 

Radny Teterycz stwierdził, że nie ma się czym szczycić, gdyż gmina na ten cel otrzymała 
dofinansowanie z budżetu państwa. 

Radny Jacek Kuryło poprosił o przełożenie przedmiotowej dyskusji na najbliższe 
posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Adamów lub na następną sesję. 

Radny Dariusz Komisarczuk w związku z niejasnościami ponownie odczytał fragment 
protokołu Komisji. 

W związku z brakiem pytań oraz wniosków Skarbnik Gminy Adamów odczytała projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, 
Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, 
Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
Za głosowało 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 13) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 14) 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu Zamość 
na współfinansowanie bieżących kosztów funkcjonowania Schroniska dla bezdomnych zwierząt 
w Zamościu. 

Pracownik Urzędu Gminy Adamów Piotr Nogas omówił i odczytał projekt, wskazując zasadność 
podjęcia niniejszej uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, 
Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, 
Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
Za głosowało 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
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(Zał. Prot. Nr 15) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 16) 

Pan Piotr Nogas przekazał również informacje o nowym regulaminie odbioru nieczystości oraz 
obowiązku złożenia deklaracji do centralnej ewidencji emisyjności budynków. Pracownik wyjaśnił, 
że jest to baza danych, do której każdy właściciel nieruchomości powinien zgłosić jakim piecem 
i rodzajem paliwa ogrzewa dom. Pan Nogas udzielił również odpowiedzi na wszystkie pytania 
zadane przez radnych. 

Ad.ll. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Adamów na lata 
2021 - 2027 z perspektywą do 2030 roku. 
Pracownik Urzędu Gminy Adamów Aneta Molenda omówiła i przedstawiła projekt 
uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, 
Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, 
Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
Za głosowało 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 17) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 18) 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła 10 minutową przerwę. 

Po przerwie. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Adamów. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów omówiła projekt uchwały. Wyjaśniła, że nowe 
przepisy ustawowe określają maksymalną i minimalną stawkę wynagrodzenia wójta. 
Poinformowała również zebranych, że według ustawy stawka minimalna to 80% stawki 
maksymalnej. Projekt poniższej uchwały uwzględnia właśnie ustawową stawkę 80%, tak, 
aby minimalne wymagania były spełnione. 

Głos zabrał radny Jan Teterycz i zapytał, jak to jest, że niektóre rady nie podnoszą 
wynagrodzenia w ogóle? Wyjaśnił następnie, że Rada Gminy podejmuje po prostu uchwałę 
która, nie podnosi wynagrodzenia wójtowi, czy też burmistrzowi. 

Przewodnicząca wyjaśniła, że może w tych gminach wysokość wynagrodzenia burmistrza 
lub wójta mieści się w zapisach rozporządzenia. 

Radny Jan Teterycz stwierdził, że zna również przypadki, gdzie włodarze zarabiają 
mniej niż 10 000 zł i Rady tych gmin nie podnoszą im wynagrodzenia. 

Przewodnicząca poinformowała radnego, że przepisy ustawy wyraźnie wskazują 80% 

9 



stawki maksymalnej. 

Radny Jan Teterycz stwierdził, że wydawało się, mu to sprzeczne dlatego zapytał. 

Przewodnicząca doprecyzowała, iż wysokość wynagrodzenia samorządowców określa 
rozporządzenie, a nie uchwała. 

Skarbnik wyjaśniła, że niektóre gminy zrobiły to wcześniej, a inne zapewne podejmą taką 
uchwałę później. Dodała następnie, że według rozporządzenia wójtowi i tak będzie 
wypłacone wyrównanie od sierpnia. 

Przewodnicząca odczytała fragment przedmiotowego rozporządzenia- „minimalne 
wynagrodzenie osób, o których mowa w art.4 ust. 1 punkt 1, stąd mówi się właśnie 
o wójtach burmistrzach, prezydentach. Nie może być niższe niż 80% maksymalnego 
wynagrodzenia określanego dla pracowników, dla poszczególnych stanowisk w przepisach 
wydanych na podstawie ust. 1. Maksymalne wynagrodzenie na danym stanowisku stanowi 
sumę maksymalnego poziomu wynagrodzenia zasadniczego oraz maksymalnego poziomu 
dodatku funkcyjnego a w przypadku osoby, o której mowa w art.36 ust.3, także kwoty 
dodatku specjalnego" 

Przewodnicząca poinformowała, że w projekcie uchwały mamy zawarte stawki minimalne. 

Radny Dariusz Sołtys zaproponował podwyżkę dła wójta w wysokości 90%. Wniosek 
swój argumentował tym, że w jego ocenie wójt naprawdę się stara. Pozyskuje środki 
zewnętrzne dla naszej gminy, zaoszczędził też pieniądze, podejmując decyzję 
0 niepowołaniu zastępcy wójta. Podkreślił także, że skoro rozporządzenie mówi o jeszcze 
wyższym wynagrodzeniu, to my bądźmy pośrodku. 

Radny Jan Teterycz poinformował, że będzie temu wnioskowi przeciwny. Podkreślił, że 136, 
czy 137 tys. zł przepadło na budowę drogi w Jacni. Radny podkreślił, że wójt świadomie 
podjął takie decyzje, które do tego doprowadziły. Zauważył także, że nie po raz pierwszy 
1 ostatni, jest niezadowolony z pracy wójta. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów- Bożena Skiba stwierdziła, że w związku 
z propozycją radnego Sołtysa należy jego wniosek poddać głosowaniu ręcznemu. 

Glosowanie ręczne. 
Za przyjęciem wniosku głosowali: 
Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba 
Bożena, Sołtys Dariusz. 
Przeciw głosowali: Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz Słota Katarzyna,Teterycz Jan. 
Wstrzymali się: Chmiel Joanna, Kostrubiec Piotr, Kuryło Jacek. 
Za głosowało 6, przeciw 4, wstrzymało się 3. 
(Zał. Prot. Nr 19) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że wniosek został przyjęty i poprosiła 
pracowników Urzędu Gminy o wyliczenie stawek wynagrodzenia wójta. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów- Bożena Skiba odczytała projekt uchwały i wyjaśniła, 
że wcześniejsze głosowanie dotyczyło wysokości wynagrodzenia wójta zgłoszone przez radnego. 

10 



Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba zarządziła głosowanie w przedmiocie 
przyjęcia uchwały. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, Lewusz Mirosław, Michałuszko 
Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, Sołtys Dariusz,. 
Przeciw głosowali: Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Słota Katarzyna,Teterycz Jan. 
Wstrzymali się: Kuryło Jacek. 
Za głosowało 8, przeciw 4, wstrzymało się 1. 
(Zał. Prot. Nr 20) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 21) 

Po przyjęciu uchwały, głos zabrał Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła. Wójt podkreślił, 
że żaden z samorządowców nie domagał się podwyżek i decyzja ta wyszła z góry. Jednocześnie 
wójt serdecznie podziękował za przyznanie podwyżki. 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Ramowego Planu Pracy Rady Gminy Adamów. 

Z-cz Przewodniczącej Urszula Polakowska odczytała propozycję Ramowego Planu Pracy 
Rady Gminy Adamów na rok 2022. W związku z tym, że radni nie zgłosili żadnych propozycji 
oraz wniosków co do proponowanego planu pracy odczytano projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, 
Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, 
Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
Za głosowało 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 22) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 23) 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Adamów. 

Przewodniczący Komisji Mirosław Lewusz odczytał propozycję Planu Pracy Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Adamów na rok 2022. W związku z tym, że radni nie zgłosili 
żadnych propozycji oraz wniosków co do proponowanego planu pracy odczytano projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, 
Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, 
Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
Za głosowało 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 24) 
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Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 25) 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Komisji Budżetu, Finansów, Rolnictwa, 
Spraw Gospodarczych i Ochrony Środowiska Rady Gminy Adamów. 

Z-ca Przewodniczącej Komisji Dariusz Komisarczuk odczytał propozycję Planu Pracy 
Komisji Budżetu, Finansów, Rolnictwa, Spraw Gospodarczych i Ochrony Środowiska Rady 
Gminy Adamów na rok 2022. W związku z tym, że radni nie zgłosili 
żadnych propozycji oraz wniosków co do proponowanego planu pracy odczytano projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, 
Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, 
Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
Za głosowało 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 26) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 27) 

Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, 
Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego Rady Gminy Adamów. 

Przewodniczący Komisji Tomasz Miczałuszko odczytał propozycję Planu Pracy Oświaty, 
Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego Rady Gminy Adamów na rok 
2022. W związku z tym, że radni nie zgłosili żadnych propozycji oraz wniosków, 
co do proponowanego planu pracy odczytano projekt uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów zarządziła głosowanie. 

Glosowanie imienne. 
Za przyjęciem uchwały głosowali: 
Chmiel Joanna, Kawałko Jan, Komisarczuk Dariusz, Kostrubiec Piotr, Krawczyk Ryszard, 
Kuryło Jacek, Lewusz Mirosław, Michałuszko Tomasz, Polakowska Urszula, Skiba Bożena, 
Słota Katarzyna, Sołtys Dariusz, Teterycz Jan. 
Za głosowało 13, przeciw 0, wstrzymało się 0. 
(Zał. Prot. Nr 28) 
Przewodnicząca Rady Gminy Adamów stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
(Zał. Prot Nr 29) 

Przewodnicząca Bożena Skiba poinformowała zebranych, że przy przedstawieniu uchwały 
w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy Adamów odczytywała błędną datę 
29 listopada 2021 r. Z powyższych względów prostuje, dzisiaj jest 28 grudnia 2021 r. 

Ad. 17. Rozpatrzenie pism. 

Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba odczytała życzenia świąteczno-noworoczne 
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nadesłane od dyrekcji, nauczycieli i wychowanków ze Szkoły Podstawowej w Suchowoli 
i ze Szkoły Podstawowej w Szczewni Górnej. 

Ad. 18. Wolne wnioski, informacje i sprawy bieżące. 

Głos zabrał Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykula, zaznaczył, że na poprzednich sesjach oraz 
komisjach dyskutowano o finansowaniu zmian w planie zagospodarowania przestrzennego. 
Poinformował następnie zebranych, że działanie to planuje się realizować w ramach funduszu 
sołeckiego. Podkreślił, że na chwilę obecną udało się zliczyć wszystkie wnioski oraz ustalić ilość 
deklarowanych do przekształcenia działek. Wójt Dariusz Szykula odczytał następujące dane 
ewidencyjne: 
Bliżów 13 wniosków 28 działek, Grabnik 10 wniosków 15 działek, Trzepieciny 5 wniosków 5 
działek, Rachodoszcze 12 wniosków 18 działek, Feliksówka 12 wniosków 32 działek, Szewnia 
Dolna 23 wnioski 42 działek, Szewnia Górna 28 wniosków 40 działek Czarnowoda 1 działka 1 
wniosek, Malinówka 1 działka 1 wniosek, Kolonia Suchowola 7 wniosków 10 działek, Suchowola 
30 wniosków, 42 działek. Jacnia 56 wniosków 69 działek Bondyż 43 wnioski 78 działek, Potoczek 
21 wniosków 42 działek, Adamów 25 wniosków 105 działek Łącznie złożono 287 wniosków i 528 
działek. 

Wójt zaznaczył, że należy podjąć decyzję, czy mieszkańcy będą realizować zmiany w planie 
w ramach funduszu sołeckiego. Jeżeli podjęta zostanie taka decyzja, to wówczas w każdej 
miejscowość, która się do tego zobowiąże, zorganizowane zostaną spotkania z udziałem sołtysa 
i radnego, aby nie pominąć jakiejś działki. Wójt zaznaczył, że czynności te są konieczne z uwagi 
na to, iż wnioski były składane przez kilku lat i niektóre z nich były zmieniane, wykreślano 
również z nich działki, gdyż wstępnie wnioski mieszkańców dotyczyły 625 działek, a po analizie 
pracowników Urzędu Gminy 528 działek także tak, to wygląda na chwilę obecną. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba. Poinformowała zebranych, 
że w roku 2021 mieszkańcy Czawnowody i Szewnii Górnej dołożyli 10 tys. zł ze swojego 
funduszu na budowę odcinka drogi, który nie powstał z uwagi na zaistniałe przeciwności. Środki 
te nie zostały wykorzystane i powróciły do budżetu gminy. Przewodnicząca Rady Gminy Adamów 
zapytała, czy środki te mogą zostać wykorzystane na przekształcenie działek w planie 
zagospodarowania przestrzennego. 

Wójt Gminy Adamów stwierdził, że to sołectwo powinno podjąć taką decyzję, a nie on. 

Wójt następnie zaznaczył, że jest jeden wyjątek zakwalifikowania wniosku do przekształcenia 
i dotyczy on działki w Czarnwodzie, która kiedyś była budowlana. W tej chwili znajdują się na niej 
fundamenty, czy też zawalony budynek. Gmina tę działkę przekształcała, jednak pojawiły się błędy 
i należy je naprostować. Właściciele chcą się tam budować. Państwo ci poszli na rękę gminie 
i odsprzedali całą drogę leżącą na ich gruntach wraz z rowami, dlatego z uwagi na powyższe wójt 
stwierdził, że chciałby przekształcić tę działkę. 

Radna Katarzyna Słota zapytała, czy zgodne będzie to z przepisami prawa. 

Skarbnik odpowiedziała, że w budżecie gminy mamy jedynie zaplanowane środki na cyfiyzację 
planu zagospodarowania przestrzennego. Do końca października każde sołectwo może składać 
wniosek o zmiany w planie, ale to nie będzie zaznaczone, że to jest z funduszu. 

Po dyskusji postanowiono powyższe zagadnienia omówić szczegółowo na najbliższych 
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posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy Adamów. 

W dalszej części poruszono tematy związane z budową wodociągu w miejscowościach Adamów 
i Bliżów. 

Wójt poinformował, że gmina otrzymała opracowanie hydrogeologiczne terenów pod zbiornik 
w Suchowoli. Z badań Pana prof. wynika, że na tym terenie nie występują źródliska. 
Wójt stwierdził, że gmina będzie się starała o ich wykreślenie z planów wojewódzkich. 

Wójt następnie poinformował, że podczas ostatniej sesji Rady Gminy Adamów przeprowadzona 
była analiza oświadczeń majątkowych radnych. W ocenie wójta analiza powinna zostać 
przeprowadzona bardziej personalnie ze wskazaniem błędów, dlatego też poprosił o przygotowanie 
przez Przewodniczącą Rady Gminy Adamów na następną sesję takiej informacji zgodnie z ustawą 
0 samorządzie gminy. 

Radny Jacek Kuryło zgłosił potrzebę podjęcia działań mających na celu podwyższenia diet radnym 
1 uposażenia Przewodniczącej. Radny również podziękował za realizację inwestycji w roku 2021 
na terenie miejscowości Bondyrz oraz złożył mieszkańcom gminy życzenia noworoczne. 

W dalszej części posiedzenia dyskutowano o działaniach podjętych przez gminę w zakresie 
oświetlenia ulicznego. Zgłaszano potrzeby odśnieżania dróg gminnych oraz zwalczania gołoledzi. 

Wójt Gminy Adamów Dariusz Szykuła oraz Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena Skiba 
złożyli mieszkańcom życzenia noworoczne. 

Ad. 19. Zamknięcie obrad sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Adamów Bożena 
Skiba zamknęła XXVI sesję VIII kadencji Rady Gminy Adamów. 

P R Z E W O D N I C Z Ą C A 
GMINY 

Nagranie obrad sesji udostępnione jest w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Adamów 
i stronie internetowej Gminy Adamów 
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